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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2020-0834364)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Holmen Dirt på Arsenaløen

Formanden for foreningen Holmen Dirt, der har cykelaktiviteter i skovområdet på Arsenaløen,
orienterede: 

Holmen Dirt gør skovområdet på Arsenaløen mere sikkert og det giver fritidsinstitutioner og skoler et
ekstra tilbud. Derudover skaber foreningen flere sikre cyklister på en sjov måde og sørger for, at
udsatte børn har en billig og alternativ sport. Foreningen favner bredt og samarbejder med
lokalområdet, bl.a. om lokale oprydningsdage. Foreningen støttes af en lang række forretninger og
virksomheder, heriblandt flere lokale, ligesom den får støtte fra kommunen. Aktiviteterne foregår ikke
på et fortidsminde og der er præcedens for byggeri og aktiviteter inden for naturbeskyttelseslinjen:

• boligbyggeriet Halvtolv
• broen mellem Arsenaløen og Refshalevej
• Spejdercenteret på Arsenaløen
• Sankt Hans-arrangementer på Christianshavns Vold
• Christiania

Copenhagen Water Sport har aktiviteter samme sted. Hvis Holmen Dirt skal væk fra skovområdet på
Arsenaløen vil konskvensen være, at stedet bliver mere utrygt og samarbejdet med skoler og
fritidsinsititutioner vil blive ødelagt. Derudover bliver der mere beskidt i området og endelig vil sporten
dø i København.

Holmen Dirt er i kontakt med Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og Fritidsforvaltningen om at
søge dispensation til at blive i skovområdet på Arsenaløen, hvorfor lokaludvalget bør vente med at
kontakte kommunen, sådan som der ellers er lagt op til i lokaludvalgsmødets dagsorden. Holmen Dirt
er i øvrigt uforstående over for modstanden mod foreningens aktiviteter i skovområdet på
Arsenaløen, hvor de har været i mere end 20 år. Foreningen vil gerne samarbejde med
lokaludvalget.

I øjeblikket er foreningen ved at gøre området grønnere og er samtidig ved at gøre banen lettere og
mindre farlig for begyndere. Derfor ligner det lige nu en byggeplads. De fester, man har oplevet i
området, har andre stået for. Foreningen har fået styr på festaktiviteterne, bl.a. ved at forbyde store
højtalere i området.
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Frank Hedegaard svarede, at foreningen gør et godt arbejde og at der er behov for en sådan
bevægelsesklar arena. 

Asbjørn Kaasgaard svarede, at Holmen Dirts aktiviteter foregår inden for
fortidsmindebeskyttelseslinjen, hvilket kan ses som en overtrædelse af loven. Holmen Dirt vil kunne
have sine aktiviteter ved skaterbanen på Refshaleøen.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2020-0834370)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 30. september 2020.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 30. september 2020. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Intet.

Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 30. september
2020.
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2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.
3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"

godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende punkter på dagsordenen:
8. Puljeansøgninger, oktober 2020
9. Henvendelser til lokaludvalget, oktober 2020.

Bilag
1. Referat af lokaludvalgsmødet den 30. september 2020 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgsmødet den 30. september 2020 - Tillægsdagsorden (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Holmen Dirt på Arsenaløen (2020-0836024)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at bede Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og
Fritidsforvaltningen om at hjælpe foreningen Holmen Dirt med at finde et andet sted end skovområdet
på Arsenaløen til foreningens aktiviteter. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at bede Teknik- og Miljøforvaltningen og
Kultur- og Fritidsforvaltningen hjælpe foreningen Holmen Dirt med at finde et andet sted at
være, fx. på Refshaleøen. Holmen Dirt har i dag en cykelbane og aktiviteter i skovområdet på
Arsenaløen.

Problemstilling

Holmen Dirt

Holmen Dirt har en cykelbane og aktiviteter i skovområdet på Arsenaløen.

I følge foreningens hjemmeside og facebookside er foreningen Holmen Dirts formål igennem et
forpligtende fællesskab at skabe interesse for og udbrede kendskabet til Holmen Dirt-banen,
cykelsporten og kulturen bag sporten

• at sammensmelte kulturelt forskellige mennesker der har samme interesser for Dirt Jump/BMX
sporten.

• at dygtiggøre og udfolde sine medlemmer på tværs af områder
• at skabe en aktiv, positiv og bæredygtig udvikling omkring Foreningens aktiviteter og dets

arbejde.
• at skabe, og styrke sammenhold og kammeratskab imellem medlemmer
• at gøre det sjovt at udøve og dyrke sport i byen
• at involvere medlemmer i foreningens demokratiske arbejder.

I en puljeansøgning, som lokaludvalget tog stilling til i august 2020, oplyste Holmen Dirt, at
foreningen har 130 medlemmer og at medlemstallet er stigende.

Henvendelse fra Holmen Dirt
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Sekretariatet talte den 26. oktober 2020 med formanden for Holmen Dirt. Han vil gerne i kontakt med
lokaludvalget om et samarbejde mellem foreningen og lokaludvalget.

Sekretariatet orienterede ham om, at han har mulighed for at komme til et møde i Kultur, Skole, Fritid,
Børn og Unge-gruppen og fortælle nærmere om forslaget. Sekretariatet nævnte desuden for ham, at
lokaludvalgets første forudsætning for et samarbejde formentlig vil være, at Holmen Dirt-aktiviteterne
på Arsenaløen er lovlige. Til det oplyste han, at han har dialog med Teknik- og Miljøforvaltningen.

Sekretriatet har orienteret formanden for Holmen Dirt om, at spørgsmålet om samarbejde er på
dagsordenen for lokaludvalgets møde den 28. oktober 2020.

 

Teknik- og Miljøforvaltningen om Holmen Dirts aktiviteter

På vegne af formanden spurgte sekretariatet den 21. september 2020 Slots- og Kulturstyrelsen og
Teknik- og Miljøforvaltningen, om hvorvidt fortidsmindebeskyttelsen af Christianshavns Vold er en
hindring for aktiviteterne og banen, som Holmen Dirt har i skovområdet på Arsenaløen.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 1. oktober 2020:

"Tak for jeres henvendelse vedr. Holmen Dirts aktiviteter på Arsenaløen. Jeg har ikke personligt
forhåndskendskab til aktiviteterne, men har bedt mine medarbejdere undersøge sagen nærmere. I
den forbindelse kan jeg desværre konstatere, at der er konflikt mellem de anlæg, som er foretaget af
Holmen Dirt, og fortidsmindebeskyttelsen af Christianshavns Vold idet banen ligger inden for
fortidsmindebeskyttelseslinjen.

Bestemte typer af beskyttede fortidsminder – herunder Christianshavns Vold –  afkaster en
beskyttelseslinje på 100 m, jf. naturbeskyttelseslovens § 18, stk. 1. Reglen fastsætter, at der inden
for fortidsmindebeskyttelseslinjen ikke må foretages ændringer i tilstanden. Der må ikke placeres
bebyggelse, campingvogne, master og lignende eller foretages beplantning, hegning eller ændringer
i terrænet. Naturbeskyttelseslovens § 18, stk. 1 er en forbudsbestemmelse, som skal sikre at de
nærmeste omgivelser omkring fortidsminder friholdes for bebyggelse eller andre væsentlige
landskabelige indgreb.

Således er formålet med fortidsmindebeskyttelseslinjen generelt at sikre fortidsmindernes værdi som
landskabselementer. Både den generelle betydning af fortidsminderne i landskabsbilledet og indsyn
til og udsyn fra fortidsminderne skal sikres med bestemmelsen. Samtidig skal bestemmelsen sikre de
arkæologiske lag i området omkring fortidsminderne.

Holmen Dirt lejer arealerne af Københavns Ejendomme & Indkøb, som er Københavns Kommunes
ejendomsselskab. Københavns Ejendomme & Indkøb for nyligt har kontaktet Teknik- og
Miljøforvaltningen med henblik på at afklare om de anlæg, som Holmen Dirt har foretaget, kan
lovliggøres. I den forbindelse oplyste Københavns Ejendomme & Indkøb, at der bl.a. er opstillet
containere og foretaget terrænændringer i forbindelse med etablering af banen til BMX-cyklerne.

Københavns Ejendomme & Indkøb vil fremsende en ansøgning til Teknik- og Miljøforvaltningen med
henblik på lovliggørelse. Forvaltningen vil i forbindelse med ansøgningen om lovliggørelse vurdere
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omfanget af tilstandsændringer, og om der foreligger særlige omstændigheder, der kan begrunde en
dispensation fra naturbeskyttelsesloven.

I den forbindelse skal jeg oplyse om, at Naturbeskyttelseslovens § 65, stk. 2 giver kommunen
mulighed for i særlige tilfælde at meddele dispensation til tilstandsændringer. Beskyttelseszoner
omkring fortidsminder administreres imidlertid i praksis meget restriktivt.

Jeg håber, at I hermed har fået afklaring på jeres spørgsmål ellers er I velkomne til at vende tilbage.

Med venlig hilsen

Hans Christian Karsten
Vicedirektør
Bygge-, Parkerings- og Miljømyndighed
_________________________________________
KØBENHAVNS KOMMUNE 
Teknik- og Miljøforvaltningen"

 

 

Sekretariatet har rykket Slots- og Kulturstyrelsen for et svar.

 

 

Løsning

Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet henvendelsen fra Holmen Dirt om et samarbejde.
Forretningsudvalget mener, at fortidsmindebeskyttelseslinjen skal respekteres og at Holmen Dirts
aktiviteter inden for fortidsmindebeskyttelseslinjen derfor skal ophøre. 

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at bede Teknik- og Miljøforvaltningen og
Kultur- og Fritidsforvaltningen hjælpe foreningen med at finde et andet sted at være, fx. på
Refshaleøen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.
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Bilag

Link til Holmen Dirts hjemmeside:

https://holmendirt.dk/

 

Link til Holmen Dirts Facebookside:

https://www.facebook.com/holmendirt

Beslutning
Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Erik Rasmusen om, at lokaludvalget undlader at
kontakte Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og Fritidsforvaltningen om foreningen Holmen Dirts
aktiviteter i skovområdet på Arsenaløen.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Nyt plangrundlag for en forbindelse mellem Operaparkens kælder og Operaens foyer
(2020-0833068)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om et
forslag om et nyt plangrundlag for en forbindelse mellem Operaparkens parkeringskælder og
Operaens foyer.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen, der
ses i løsningsafsnittet, om et forslag om et nyt plangrundlag for en forbindelse mellem
Operaparkens parkeringskælder og Operaens foyer.

Problemstilling

Ejeren af Dokøen og Operaøen har anmodet Teknik- og Miljøforvaltningen om et nyt plangrundlag,
som skal gøre det muligt at etablere en forbindelse mellem Operaparkens parkeringskælder og
Operaens foyer.

Den gældende lokalplan for Dokøen er fra april 2020. Den gør det muligt at anlægge en park på øen
og parkeringskælder under parken. Det har hidtil været planen at etablere en underjordisk forbindelse
mellem parkeringskælderen og Operaens kælder.

Da der er opstået konstruktionsmæssig usikkerhed om en sådan underjordisk forbindelse, vil ejeren
opføre en glasgang med vægge og tag, som kobles på parkeringsanlæggets trappetårne over terræn
i parken og føres over kanalen, så den ender på Operaens forplads.

Det kræver, at der udarbejdes et tillæg nr. 7 til lokalplan 331 "Holmen".

Som led i Teknik- og Miljøforvaltningens faglige høring har lokaludvalget mulighed for at kommentere
sagen. Se bilaget.

Sekretariatet har aftalt med forvaltningen, at lokaludvalget har svarfrist den 29. oktober 2020.

Løsning

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen har kort drøftet sagen. Formandens forslag til høringssvar
er bl.a. baseret på den drøftelse:
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"Christianshavns Lokaludvalg drøftede i sit møde den 28. oktober 2020 forslaget om et nyt
plangrundlag, der skal muliggør etablering af en  overjordisk glasgang mellem parkeringsanlægget
på Dokøen og Operaens forplads. Vi har følgende bemærkninger:

• Vi beder om at få uddybet oplysningen om, at der er opstået konstruktionsmæssig usikkerhed
om en underjordisk forbindelse mellem parkeringskælderen og Operaens kælder. 

• Operaen har en styrke i sin placering på Operaøen som en fritliggende bygning, man kan gå
rundt om. Dette skal fastholdes i et eventuelt nyt plangrundlag. 

• Det fremgår ikke af høringsmaterialet, om forvaltningen anser sagen for ukompliceret og derfor
vil gennemføre en offentlig høring om lokalplanforslaget på 2 uger eller om lokalplanforslaget
skal i offentlige høring i 8 uger. Af hensyn til de omkringboende og fordi projektet formentlig har
bred interesse i offentligheden, mener vi, at den offentlige høring bør være på mindst 8 uger.

• Høringsmaterialet i den offentlige høring skal indeholde realistiske illustrationer af
glasgang-projektet.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Teknik- og Miljøforvaltningen forventer, at den offentlige høring finder sted primo 2021 og at sagen 
behandles politisk medio 2021.

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Erik Rasmussen om, at lokaludvalget i høringssvaret
skal udtrykke betænkelighed ved jordtransport med lastbiler gennem Christianshavn i forbindelse
med opfyldningen i det sydvestlige hjørne af Dokøen og henstille til, at jordtransporten sker til vands.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Katinka Haxthausen om, at lokaludvalget i
høringssvaret beder om at få tilsendt projekttegningerne, der ligger til grund for udarbejdelsen af
lokalplanforslaget.
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Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen, der ses i løsningsafsnittet,
med de tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
1. Faglig høring i forbindelse med udarbejdelse af lokalplanforslaget tillæg nr. 7 til lokalplan 331
"Holmen II"
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Delegering af beslutningskompetence vedr. puljeansøgninger (2020-0836086)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at delegere beslutningskompetence vedr.
puljeansøgninger, der angår corona-situationen, til lokaludvalgets forretningsudvalg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en pulje på 50.000 kr. til støtte til arrangementer,
aktiviteter eller begivenheder, der skal forsøde tilværelsen i corona-tiden og minde om det gode
fællesskab på Christianshavn. 

2. at Christianshavns Lokaludvalg delegerer beslutningskompetencen vedr. puljeansøgninger, der
angår corona-situationen, til lokaludvalgets forretningsudvalg inden for disse rammer:

1. Forretningsudvalget råder over ovennævnte pulje.
2. Delegeringen angår corona-aktiviteter i 2020.
3. Forretningsudvalget tager løbende stilling til ansøgninger om støtte til

corona-aktiviteter.
4. Forretningsudvalget må max. give tilsagn om 5.000 kr. til hver aktivitet, der søges om

støtte til.
5. Forretningsudvalget behandler puljeansøgninger i henhold til lokaludvalgets retningslinjer

for støtte - se bilaget. Dog kan Forretningsudvalget se bort fra reglen om, at lokaludvalget
kun undtagelsesvis støtter aktiviteter, der tidligere har fået støtte.

6. Forretningsudvalget skal prioritere helt lokale aktiviteter for forholdsvis få mennesker; dvs.
aktiviteter der formentlig vil kunne afholdes, trods coronarestriktioner.

7. I tilsagn om støtte skal Forretningsudvalget stille betingelse om, at gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes.

Problemstilling

Som det ud nu, vil livet på Christianshavn være præget af coronakrisen et godt stykke tid endnu.

Løsning

Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet, hvordan lokaludvalget kan bidrage til, at Christianshavn
kommer godt igennem coronakrisen. Forretningsudvalget foreslår, at lokaludvalget afsætter en pulje
til støtte af arrangementer, aktiviteter eller begivenheder, som kan forsøde tilværelsen for
christianshavnerne i coronatiden.
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Det kan fx være støtte til et julearrangement på Margretheholm, fællesvandring på Volden med
pit-stop, akustisk live-musik på Martin Andersen Nexøs Plads eller trylleoptræden for børn i
Børnebyen.

Med delegeringen af beslutningskompetencen til Forretningsudvalget vedr. anvendelsen af den
foreslåede pulje og med et krav om, at Forretningsudvalget løbende tager stilling til ansøgninger, vil
christianshavnerne med kort varsel kunne søge om støtte og hurtigt få besked om, hvorvidt de har
fået tilsagn eller afslag på ansøgningen.

Som alternativ til ovennævnte forslag kan lokaludvalget beslutte, at fristen for ansøgninger om støtte
på 5.000 kr. eller derunder til arrangementer, aktiviteter eller begivenheder i resten af 2020 skal være

• den 17. november med behandling i lokaludvalget den 25. november.
• den 9. december med behandling i lokaludvalget den 16. december.

Det vil i givet fald være Forretningsudvalget, som skal forbehandle ansøgningerne og komme med
anbefalinger til lokaludvalget.

Lokaludvalgets forretningsudvalg består af

• lokaludvalgets formand Poul Cohrt
• lokaludvalgets næstformand Asbjørn Kaasgaard
• tovholderen for Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge og tovholderen

arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg. Sven Erik Brockdorff er tovholder for de
to arbejdsgrupper.

• tovholderen for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen Jens B. Sørensen
• Tovholderen for INFO/Eventgruppen Jette Philipsen.

 

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en pulje på 50.000 kr. til støtte til arrangementer, aktiviteter
eller begivenheder, der skal forsøde tilværelsen i corona-tiden, jf. en anden sag på dagsordenen med
forslag om ændringer i budgettet for lokaludvalgets 2020-pulje.

Videre proces

Se ovenfor.

Lokaludvalget skal enten i mødet den 25. november eller i mødet den 16. december 2020 beslutte et
budget for 2021-puljen. I den forbindelse kan lokaludvalget beslutte, at der i 2021 skal afsættes en
pulje til støtte til arrangementer, aktiviteter eller begivenheder, der skal forsøde christianshavnernes
tilværelse i corona-tiden.

Beslutning
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1. Lokaludvalget besluttede at afsætte en pulje på 50.000 kr. til støtte til arrangementer, aktiviteter
eller begivenheder, der skal forsøde tilværelsen i corona-tiden og minde om det gode
fællesskab på Christianshavn. 

2. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frank Hedegaard om, at med hensyn til
ansøgninger om mere end 5.000 kr., som Forretningsudvalget ønsker at imødekomme, skal
Forretningsudvalget med mail foretage en vejledende afstemning i lokaludvalget, inden der
træffes en afgørelse.

Dermed havde lokaludvalget delegeret beslutningskompetencen vedr. puljeansøgninger, der
angår corona-situationen, til lokaludvalgets forretningsudvalg inden for disse rammer:

1. Forretningsudvalget råder over en pulje på 50.000 kr. til støtte til arrangementer,
aktiviteter eller begivenheder, der skal forsøde tilværelsen i corona-tiden og minde om det
gode fællesskab på Christianshavn

2. Delegeringen angår aktiviteter i 2020.
3. Forretningsudvalget tager løbende stilling til ansøgninger om støtte til

corona-aktiviteter.
4. Forretningsudvalget må max. give tilsagn om 5.000 kr. til hver aktivitet, der søges om

støtte til.
5. Med hensyn til ansøgninger om mere end 5.000 kr., som Forretningsudvalget ønsker at

imødekomme, skal Forretningsudvalget med mail foretage en vejledende afstemning i
lokaludvalget, inden der træffes en afgørelse.

6. Forretningsudvalget behandler puljeansøgninger i henhold til lokaludvalgets retningslinjer
for støtte - se bilaget. Dog kan Forretningsudvalget se bort fra reglen om, at lokaludvalget
kun undtagelsesvis støtter aktiviteter, der tidligere har fået støtte.

7. Forretningsudvalget skal prioritere helt lokale aktiviteter for forholdsvis få mennesker; dvs.
aktiviteter der formentlig vil kunne afholdes, trods coronarestriktioner.

8. I tilsagn om støtte skal Forretningsudvalget stille betingelse om, at gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Ændringer i lokaludvalgets budget for 2020-puljen (2020-0836097)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte ændringer i budgettet for 2020-puljen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender ændringerne i budgettet for 2020-puljen, der
fremgår af løsningsafsnittet og økonomiafsnittet samt bilaget.

Problemstilling

I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 28. oktober 2020 foreslås det at
afsætte en pulje på 50.000 kr. til støtte til arrangementer, aktiviteter eller begivenheder, der skal
forsøde tilværelsen i corona-tiden og minde om det gode fællesskab på Christianshavn. 

Løsning

I det følgende refereres til oversigten i økonomiafsnittet.

1. Puljeansøgninger

Rammen foreslås sat ned fra 294.000 kr. til 285.779 kr.

I sagen "Puljeansøgninger, oktober 2020" på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 28. oktober
2020 er der ikke indstillet tilsagn om støtte til aktiviteter i den resterende del af 2020. 

Sekretariatet har talt med de, der tidligere har fået tilsagn om støtte til aktiviteter, som afholdes i den
resterende del af 2020. Umiddelbart forventer de, at aktiviteterne gennemføres, men for nogles
vedkommende i neddroslet form. 

3. Borgerdialogaktiviteter

Rammen foreslås sat ned fra 72.000 til 51.000 kr.

Rammen til borgerdialogaktiviteter omfatter udgifter til

• Debatmøde om København under forvandling
• Borgermøde om luftforurening
• Orienteringsmøde om etablering af en handelsstandsforening.
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De nævnte møder er udsat til 2021 pga. corona-situationen.

 

4. Egne aktiviteter og projekter

Rammen foreslås sat ned fra 161.000 kr. til 140.000 kr. 

I rammen indgår 

• Juletræ på Torvet 2020: Juletræ med julelys er bestilt og sættes op den 25. november 2020,
men pga. coronasituationen kan lokaludvalget ikke afholde det traditionelle julearrangement i
forbindelse med juletræstændingen. Derfor vil der blive brugt færre penge på denne aktivitet
end de 46.000 kr., der er budgetteret med.

• Anerkendelsesprisen 2020: Lokaludvalget har besluttet at annoncere muligheden for at indstille
kandidater til Anerkendelsesprisen 2020. Prisen gives til initiativer eller projekter, som har gjort
eller gør noget særligt for Christianshavn og christianshavnerne. Lokaludvalget skal i mødet
den 16. december 2020 beslutte, hvem der skal have Anerkendelsesprisen.  I budgettet er der
afsat 15.000 kr. til denne udgiftspost.

• C-Dagen 2019, elektricitet: Der er ikke regnet med denne udgift i 2020-budgettet, men
sekretariatet har i 2020 betalt for el-forbrug mv. på Christianshavnerdagen i 2019.

6. Corona-pulje

Der foreslås en ny pulje, Corona-puljen, på 50.000 kr. Puljen er beskrevet i en anden sag på
dagsordenen for lokaludvalgets møde den 28. oktober 2020: "Delegering af beslutningskompetence
vedr. puljeansøgninger".

Økonomi

Forslag  
    Forslag til

ny ramme
Nuværende
ramme

Disponeret Betalt

1 Puljeansøgninger 285.779 294.000 266.817 59.417
2 Det lokale miljøarbejde 100.000 100.000 100.000 100.000
3 Borgerdialogaktiviteter 51.000 72.000 50.724 35.724
4 Egne aktiviteter og projekter 140.000 161.000 139.570 89.570
5 Drift af hjemmeside 11.000 11.000 11.000 4.200
6 Corona-puljen 50.000 0 0 0
    637.779 638.000 568.111 288.911

Videre proces
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Lokaludvalget arbejder videre i henhold til det besluttede budgettet.

Enten i mødet den 25. november eller i mødet den 16. december 2020 skal lokaludvalget beslutte et
budget for 2021-puljen.

Beslutning
Godkendt.

Bilag
1. Økonomioversigt
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0834384)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilagene.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde.
Mødereferater ses i bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havnen

    • inkl. Nyholm-gruppen, Lynetteholm-gruppen  og Trafikgruppen   

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

    • inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen

• Papirøen-gruppen
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• Tursimegruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

•  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet.

 

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
Ørkenfortet

Poul Cohrt, Erik Rasmussen og Frode Neergaard orienterede om et møde, som de som repræsentanter
for lokaludvalget havde den 28. okober 2020 med ATP Ejendomme. Uformelt blev det aftalt, at parterne
holder et møde i januar 2021, denne gang om trafikforholdene.

Lokaludvalget bad Trafikgruppen vurdere, hvordan lokaludvalget skal holde fast i, at trafik til Ørkenfortet
ikke skal køre omkring Johan Semps Gade.

Lokaludvalget bad Frode Neergaard om sammen med formanden og sekretariatet at skrive et gensvar
på Teknik- og Miljøforvaltningens svar til lokaludvalget vedrørende en dispensation fra lokalplanen for
Ørkenfortet vedr. højden, idet lokaludvalget mener, at forvaltningens svar  ikke er tilfredsstillende. Se
bilaget.

 

Knippelsbro Torv

Mogens Holm oplyste, at Knippelsbro Torv-gruppen vil udarbejde et kommissorium for sit virke, som
forelægges lokaludvalget i mødet den 25. november 2020. 
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Lynetteholm-gruppen

Mogens Holm oplyste, at lokaludvalgets Lynetteholm-gruppe og den tilsvarende gruppe under Indre By
Lokaludvalg har aftalt, at borgermødet om Lynetteholm holdes i Nordatlantens Brygge den 26.
november 2020. I følge Nordatlantens Brygge er der plads til 80 personer, når man tager højde for de
gældende coronarestriktioner. Mødet livestreames, så offentligheden kan følge mødet.
VVM-redegørelsen for Lynetteholm er i offentlig høring i perioden 16. november 2020-11. januar 2021.

Asbjørn Kaasgaard foreslog, at lokaludvalgene samarbejder med Christianshavns Kvarter om
livestreamingen.

Lokaludvalget bad sekretariatet få en skriftlig bekræftelse på, at coronarestriktionerne ikke er til hinder
for, at borgermødet kan holdes med 80 deltagere.

 

Turismegruppen

Frank Hedegaard oplyste, at 12 borgere har meldt sig til Turismegruppen. I et møde den 10. november
2020 skal de komme med input til arbejdet, så der kan besluttes et kommissorium.

Poul Cohrt oplyste, at kommissoriet skal godkendes i lokaludvalget.

 

Genbrugsgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste, at den multifunktionelle affaldsløsning på hjørnet af Overgaden Neden
Vandet og Bådsmandsstræde nu kaldes et sorteringspunkt. Teknik- og Miljøforvaltningen skal etablere
750 sorteringspunkter i kommunen. 50 af dem skal etableres i Indre By og på Christianshavn.

 

Miljøgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste, at Miljøpunkt Indre By & Christianshavns lejemål på Rådhuspladsen 7 er
blevet opsagt. Hun oplyste desuden, at Miljøpunktets bestyrelse har møde den 2. november 2020 med
formandskaberne for Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg om årsplanen for det lokale
miljøarbejde i 2021.

 

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen

Jane Lytthans oplyste, at der er en meningsforstyrrende fejl i referatet af mødet i Arbejdsgruppen
Byplan, Trafik og Havnen. Sekretariatet retter.
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Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgruppen mv. til efterretning.

Bilag
1. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
2. Arbejdsgruppen Byplan, Tafik og Havnen (rettet referat)
2a. Bilag
3. Nyt bilag: Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. dispensation fra lokalplan 183-3 Ørkenfortet
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  B-sag: Puljeansøgninger, oktober 2020 (2020-0222360)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til tre ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til en forældregruppe på Christianshavn på en
ansøgning om 18.325 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til at starte teaterundervisning op i
Christianshavns Beboerhus. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale
om en lukket deltagerkreds og at aktiviteten ikke er offentlig tilgængelig. Lokaludvalget
opfordrer forældregruppen til at ansøge om midler gennem folkeoplysningsloven.

2. at Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Rytmisk Musikkonservatorium (RMC) på Holmen
på en ansøgning om 20.140 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til en konferencedag om grøn
omstilling, bæredygtighed og cirkulær økonomi i musikbranchen, der afholdes den 6. november
2020 på RMC. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet ikke er
bydelsrelateret. 

3. at Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Kulturtårnet på Knippelsbro på en
ansøgning om 8.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til et socialt event den 6. december 2020,
hvor børn og unge inviteres til at vække julemanden. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer, at det er problematisk at samle så mange mennesker på ét sted på grund af det
gældende forsamlingsforbud. Derudover fremgår det af lokaludvalgets retningslinjer for tildeling
af puljemidler, at der kun undtagelsesvis ydes støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget
støtte fra lokaludvalget.

Problemstilling

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til tre ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Børne-teaterskole i Christianshavns Beboerhus

En forældregruppe på Christianshavn søger om 18.325 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til at starte
teaterundervisning op i Christianshavns Beboerhus, så børn i alderen 9-12 år kan gå til teater
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sammen en gang ugentligt. Der er konkret tale om 27 undervisningsgange af en varighed på 2 timer
per gang – samt 2 halvårlige teaterforestillinger.

Det vil koste 2.400 kr. per elev at gå til teater fra oktober 2020 – maj 2021.

Ønsket er at etablere et teaterhold på 15 deltagere, men grundet covid-restriktioner er det på
nuværende tidspunkt kun muligt at have 6 deltagere på holdet. Ved fuldt antal deltagere på holdet vil
udgifter til underviser mm. være dækket og derfor forventer ansøger, at økonomisk støtte/tilskud ikke
vil være nødvendigt fremover. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til honorar, leje af
lokale, honorar og materialer.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at der er tale om en lukket deltagerkreds og at aktiviteten derfor ikke er
offentlig tilgængelig. Derudover er der et højt deltagergebyr. Med de bemærkninger ser sekretariatet
intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti.  
Hvis lokaludvalget beslutter at støtte aktiviteten, skal det være på vilkår af, at gældende corona-regler
og anbefalinger følges. Derudover skal et tilsagn om støtte ske med forbehold for, at lokaludvalget
har penge i 2021.

Arbejdsgruppens anbefaling

Da der er tale om en lukket deltagerkreds og aktiviteten ikke er offentlig tilgængelig, anbefaler
gruppen jf. lokaludvalgets retningslinjer ikke at yde støtte til denne aktivitet. I stedet henviser vi til at
forældregruppen evt. kan ansøge om midler gennem folkeoplysningsloven.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til en forældregruppe på Christianshavn på en ansøgning
om 18.325 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til at starte teaterundervisning op i Christianshavns
Beboerhus. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale om en lukket
deltagerkreds og at aktiviteten ikke er offentlig tilgængelig. Lokaludvalget opfordrer forældregruppen
til at ansøge om midler gennem folkeoplysningsloven.

2. Den Grønne Musik Branche

Rytmisk Musikkonservatorium (RMC) på Holmen søger lokaludvalget om 20.140 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til en konferencedag om grøn omstilling, bæredygtighed og cirkulær økonomi i
musikbranchen, der afholdes den 6. november 2020 på RMC. Konferencen arrangeres i samarbejde
med Dansk Musiker Forbund for et fysisk publikum i overensstemmelse med corona-restriktioner og
et online-publikum, som får adgang til konferencen via livestream på tre forskellige steder på RMC. 
Formålet med konferencen er at inspirere til handling og udbrede viden og ideer til, hvordan den
enkelte musiker og musikbranchen kan bidrage til den grønne omstilling. Konferencen består af
oplæg, workshops, panelsamtaler og musikindslag. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt
til honorering af keynote-oplægsholder, paneldeltagere, musikere, moderator, workshop-facilitatorer
og en ekstern livestream-konsulent og tekniker, samt transport, annoncering og forplejning til disse.
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Deltagerne på konferencen betaler selv for egen frokost. RMC og Dansk Musiker Forbund bidrager
begge med 25.000 kr.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at aktiviteten ikke er bydelsrelateret.  Med den bemærkning ser sekretariatet
intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti. Hvis lokaludvalget
beslutter at støtte aktiviteten, skal det være på vilkår af at gældende corona-regler og anbefalinger
følges.

Arbejdsgruppens anbefaling

Gruppen mener ikke at arrangementet er bydelsrelateret, og derfor er anbefalingen ikke at yde støtte
til dette arrangement.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Rytmisk Musikkonservatorium (RMC) på Holmen på
en ansøgning om 20.140 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til en konferencedag om grøn omstilling,
bæredygtighed og cirkulær økonomi i musikbranchen, der afholdes den 6. november 2020 på
RMC. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet ikke er bydelsrelateret.  

3. Væk julemanden Liv i bro-tårnet på Christianshavn

Foreningen Kulturtårnet på Knippelsbro søger lokaludvalget om 8.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til et socialt event den 6. december, hvor børn og unge inviteres til at vække julemanden
ved at kalde på ham sammen med en gruppe nisser. Det er fjerde år i træk, at eventet afholdes.
Kulturtårnet følger myndighedernes anbefalinger vedr. covid-restriktioner – men regner ellers med at
have plads til 150 børn og 100 voksne. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til leje af
båd, honorar til certificeret klatrer, honorar til julemand og julekone, materialer, slik og forplejning til
frivillige.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget kun undtagelsesvis støtter
aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget. Lokaludvalget støttede en lignende
aktivitet i 2019.  Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter
aktiviteten. Hvis lokaludvalget beslutter at støtte aktiviteten, skal det være på vilkår af, at gældende
corona-regler og anbefalinger følges.

Arbejdsgruppens anbefaling

Gruppen finder det problematisk i disse cornatider at samle så mange mennesker på et sted, da
myndighederne har udsted forsamlingsforbud mod at samles så mange mennesker på et sted.
Herudover er der uoverensstemmelser i det fremlagte budget og det ansøgte beløb, hvor det ikke
klart fremgår af dette, hvad det ansøgte beløb skal benyttes til. Det fremgår yderligere af
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lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler at der kun undtagelsesvis ydes støtte til
aktiviteter der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget, så derfor anbefaler gruppen at der ikke
ydes støtte.

Bemærkning fra sekretariatet

Efter at arbejdsgruppen behandlede ansøgningen, indsendte ansøgeren et revideret budget. 

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Kulturtårnet på Knippelsbro på en
ansøgning om 8.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til et socialt event den 6. december 2020, hvor
børn og unge inviteres til at vække julemanden. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer,
at det er problematisk at samle så mange mennesker på ét sted på grund af det gældende
forsamlingsforbud. Derudover fremgår det af lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler,
at der kun undtagelsesvis ydes støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme af 2020-budgettet på 294.000 kr. til puljeansøgninger. Hidtil er der
disponeret for 266.817 kr. Hvis lokaludvalget følger indstillingerne, vil der ikke være disponeret for
yderligere af 2020-puljen.

Lokaludvalget har endnu ikke et budget for 2021. Hvis lokaludvalget følger indstillingerne, vil der ikke
være disponeret af 2021-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en forældregruppe på Christianshavn
på en ansøgning om 18.325 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til at starte teaterundervisning op i
Christianshavns Beboerhus. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale
om en lukket deltagerkreds og at aktiviteten ikke er offentlig tilgængelig. Lokaludvalget
opfordrer forældregruppen til at ansøge om midler gennem folkeoplysningsloven.

2. Lokaludvalget godkendte indstilingen om at give afslag til Rytmisk Musikkonservatorium (RMC)
på Holmen på en ansøgning om 20.140 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til en konferencedag
om grøn omstilling, bæredygtighed og cirkulær økonomi i musikbranchen, der afholdes den 6.
november 2020 på RMC. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet
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ikke er bydelsrelateret. 

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen Kulturtårnet på
Knippelsbro på en ansøgning om 8.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til en socialt event den
6. december 2020, hvor børn og unge inviteres til at vække julemanden. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at det er problematisk at samle så mange mennesker på ét sted
på grund af det gældende forsamlingsforbud. Derudover fremgår det af lokaludvalgets
retningslinjer for tildeling af puljemidler, at der kun undtagelsesvis ydes støtte til aktiviteter, der
tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, oktober 2020 (2020-0834391)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget henvendelser siden lokaludvalgsmødet den 30. september 2020.

Løsning

1. Metro eller BRT på tværs af Amager

Med mail den 29. september 2020 oplyste Amager Vest Lokaludvalg, at de har bevilget penge til at få
lavet en beregning af, hvad det vil betyde for trafikken, hvis Amager får metro eller BRT på tværs af
Amager – langs Vejlands Allé. Amager Vest Lokaludvalg spurgte om Amager Øst Lokaludvalg og
Christianshavns Lokaludvalg har interesse i at være med i projektet.

Efter aftale med lokaludvalgets forretningsudvalg svarede sekretariatet den 6. oktober 2020, at
Christianshavns Lokaludvalg ikke vil deltage i projektet, men gerne holdes orienteret.

 

2. Dokumentation af interessante bygninger og områder 

Med mail den 14. oktober 2020 bad en designer, der arbejder på at udforske, hvordan man kan
bruge nye teknologier til at bedre forstå og interagere med vores omgivelser og byer, om et møde
med arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen. Han vil høre om arbejdsgruppens kernefokus i
øjeblikket og tale lidt om nogle projektideer, han har fået.

Et af hans interesseområder er at bruge 3d-scanningsteknologi (som man bruger til at bevare
museumsgenstande og fredede bygninger) til at dokumentere interessante bygninger/områder og
fortælle om historierne og menneskene bag disse steder. 
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Efter aftale med arbejdsgruppens tovholder har sekretariatet foreslået ham at komme til
arbejdsgruppens møde den 19. januar 2021.

 

3. Mindre henkastet affald og plastik i naturen

Med mail den 20. oktober 2020 bad en repræsentant for en virksomhed om et møde med
lokaludvalget om et samarbejde, da han af Teknik- og Miljøforvaltningen havde fået oplyst, at
Christianshavns Lokaludvalg er langt fremme i arbejdet med borgerinddragelse for rene og pæne
byrum med mindre henkastet affald.

Virksomheden har siden 2001 arbejdet for bæredygtige byer og lokalsamfund og har i samarbejde
med kommuner, virksomheder og foreninger arbejdet for mindre henkastet affald og plastik i naturen.

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og tovholderen for Miljøgruppen vil vurdere tilbuddet om et
møde.

 

4. Plejehjem på Grønlandske Handels Plads

Med mail den 21. oktober 2020 orienterede Plejehjem NU-gruppen lokaludvalget om deres
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen med ønske om en lokalplan
for Grønlandske Handels Plads, der gør det muligt at bygge et plejehjem dér.

Gruppen oplyser, at teknik- og miljøborgmesteren og to medlemmer af Teknik- og Miljøudvalget har
forholdt sig positive over for forslaget, men bedt gruppen undersøge, om et alment boligselskab vil
bygge plejehjemmet.

Gruppen oplyser desuden, at AAB har tilkendegivet, at de gerne vil bygge et plejehjem på
Grønlandske Handels Plads.

Plejehjem NU-gruppen mener derfor, at der nu er grundlag for Teknik- og Miljøudvalget for at få
udarbejdet og vedtaget en lokalplan for Grønlandske Handels Plads, så den kan rumme et plejehjem.

Plejehjem NU-gruppen foreslår samtidig, at Broens Gadekøkken for dispensation for lokalplanen i 1
år til deres aktiviteter.

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Se ovenfor.
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Beslutning
Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.
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10.  Meddelelser (2020-0834397)

Beslutning
Møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om aktuelle lokalplaner

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget har møde den 17. november 2020 kl. 17-18 med Teknik- og
Miljøforvaltningen om aktuelle lokalplaner mv. Pga. corona-sitationen holdes mødet digitalt på
Teams.

 

Advisory Board vedr. Restaaurations- og Nattelivsplanen

Poul Cohrt oplyste, at Kommunens Restaurations- og Nattelivsplan skal revideres. I den forbindelse
har Kultur- og Fritidsudvalget oprettet et Advisory Board for natteliv, som består af interessenter med
tilknytning til nattelivet.

Advisory Board skal bidrage med input til en overordnet retning og strategi for udviklingen af byens
natteliv og rådgive kommunen om konkrete tiltag og initiativer, der kan forbedre byens natteliv under
hensyntagen til beboernes hverdagsliv.

Lokaludvalgene har én repræsentant i Advisory Board. Lokaludvalgenes formænd har besluttet, at
det skal være Bent Lohmann fra Indre By Lokaludvalg. 1. suppleant er Thomas Egholm fra Vesterbro
Lokaludvalg, mens Mogens Pedersen fra Nørrebro Lokaludvalg er 2. suppleant.
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11.  Eventuelt (2020-0834400)

Beslutning
Susanne Lund spurgte, hvordan Christianshavns Lokaludvalg støtter Pelejehjem Nu-gruppen i
gruppens arbejde for at få et plejehjem på Christianshavn.

Jette Arendrup svarede, at medlemmerne af Plejehjem Nu-gruppen også er medlemmer af
lokaludvalgets arbejdsgruppe Social Forhold, Sundhed og Omsorg.
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Om lokaludvalgets møde den 28. oktober 2020

Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 20.29.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
8. Puljeansøgninger, oktober 2020
9. Henvendelser til lokaludvalget, oktober 2020
3. Holmen Dirt på Arsenaløen
4. Nyt plangrundlag for en forbindelse mellem Operaparkens kælder og Operaens foyer
5. Delegering af beslutningskompetence vedr. puljeansøgninger
6. Ændringer i lokaludvalgets budget for 2020-puljen
7. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
10. Meddelelser
11. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul T. Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Christianshavns Bådelaug Susanne Lund
E/F Panterens Bastion Carsten Junge Pedersen
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Sofiebadet Kirsten Virring Andersen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
Christianias Naboer Katinka Haxthausen
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Vor Frelsers sogns menighedsråd Povl Koch
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
G/F Krøyers Plads & Grønlandske Handels Plads Preben Møller Whitt
Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Socialdemokratiet Erik Rasmussen
Det Radikale Venstre Jens Brandt Sørensen
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Socialistisk Folkeparti Frank Hedegaard
Enhedslisten Mogens Holm

 

Fraværende med afbud

Jette Philipsen og hendes 1. suppleant. I stedet deltog 2. suppleant Preben Møller Whitt.
Sven Erik Brockdorff og hans 1. suppleant. I stedet deltog 2. suppleant Susanne Lund.
Elin Johansson. Afbuddet kom for sent til at suppleanten kunne indkaldes.

Fraværende uden afbud

Poul Nielsen
Hamid El Mousti.

Fraværende i mødet

Katinka Haxthausen ankom til mødet kl. 18.37 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Frode Neergaard ankom til mødet kl. 18.39 under behandlingen af dagsordenens punkt 1 og forlod
mødet kl. 19.38-19.46 under behandlingen af dagsordenens punkt 5 og 6.

 

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 25. november 2020 kl. 18.30-21.30.
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